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Glasvezelnetwerk op de intergemeentelijke recyclageparken

Om onze dienstverlening op de recyclageparken nog te verbeteren startten we een initiatief met Proximus waarbij we de 
netwerkconnectie met de verschillende recyclageparken opschalen om ons zo voor te bereiden op de toenemende vraag 
voor een stabieler en performanter netwerk.

Imog gaat alle intergemeentelijke recyclageparken voorzien van een nieuwe glasvezelaansluiting om de bestaande ko-
peren VDSL-aansluitingen te vervangen. Hiermee zal de stabiliteit aanzienlijk verbeteren en de snelheid verdubbelen. 

o Voor Waregem en Wielsbeke is dit gepland voor halverwege maart 2023.
o De uitrol voor de andere gemeenten zal gebeuren zodra de glasvezelwerken voor het betreffende recyclage-park vol-
tooid zijn.
o In Rollegem hebben we begin februari 2023 een 4G back-up router geplaatst zodat men langs deze weg een verbinding 
kan opzetten als het VDSL-netwerk uitvalt.

Minaraad: verschillende raadspartners pleiten voor uitstel zwerfvuilvergoeding

De Minaraad formuleerde in februari een advies over het instemmingsdecreet met het interregionaal samenwerkings-
akkoord UPV voor bepaalde afvalstromen en zwerfvuil. Het advies is verdeeld wanneer het gaat over de decretale in-
stemming met dat samenwerkingsakkoord: VOKA, Unizo, Boerenbond en de vakbonden vragen om de regeling rond 
de zwerfvuilvergoeding pas in te voeren samen met de invoering van een statiegeldsysteem in 2025. VOKA, Unizo en 
Boerenbond vragen zelfs omwille van fundamentele inhoudelijke opmerkingen het decreet niet ter stemming voor te 
leggen. VVSG, BBL en Natuurpunt vragen op de deadlines van de Europese SUP-richtlijn te respecteren en het decreet 
wel te stemming voor te leggen.
 
Op vlak van de inhoud van het interregionaal samenwerkingsakkoord stelt de Minaraad zich veel vragen bij de keuze-
mogelijkheid van producenten om hun zwerfvuilverantwoordelijkheid op individuele of collectieve wijze uit te voeren. 
Volgens de Minaraad kan dit erg complex worden. De Minaraad vraagt ook meer duidelijkheid over het financiële aspect 
wanneer een gemeente of andere overheid kiest voor de financieel-organisatorische optie. De Minaraad stelt verder in 
vraag of de zwerfvuilvergoeding niet moet geïndexeerd worden aangezien men zich baseert op cijfers van 2019. Verder 
verwijst het ook naar het feit dat OVAM als enige overheid haar volledige kost vergoed ziet terwijl dat voor de lokale be-
sturen niet het geval is.

Gemeenschappelijke infovergadering

De gezamenlijke informatievergadering OPENBA[A]R is een initiatief van de verschillende intergemeentelijke samenwer-
kingsverbanden die actief zijn in Zuid-West-Vlaanderen. Jouw stad of gemeente is lid van één of meerdere van deze 
organisaties. Het uitgangspunt van de gezamenlijke informatievergadering is dat je als gemeenteraadslid voldoende 
geïnformeerd wordt om, in de aanloop naar de algemene vergadering van de verschillende deelnemende organisaties, 
een zinvol debat te kunnen voeren in de gemeenteraad. 

We nodigen je graag uit op donderdag 20 april 2023 in de kantoren van Intercommunale Leiedal. De presentaties van de 
intergemeentelijke samenwerkingsverbanden verlopen parallel. Zo kun je als deelnemer je eigen programma samenstel-
len.

- 18.00 uur: Onthaal
- 18.20 uur: Parallelle toelichting Fluvia – Leiedal
- 18.40 uur: Parallelle toelichting Psilon – Imog
- 19.00 uur: Parallelle toelichting Leiedal – Imog – Psilon
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Samenvatting activiteitenverslag 2022

In januari 2022 stond de 600ste vergadering van de Raad van Bestuur op de teller. Hier stopt het echter niet. 
Om na te gaan wat onze vennoten van Imog verwachten in 2023-2050, richtten we een denktank op voor 
de ontwikkeling van een strategische visie op de toekomst. Dit zijn periodieke klankbordwerkgroepen met 
de externe adviseurs en het Imog-management die de link leggen met de huidige activiteiten, de korte en 
middellange termijn. Een eerste reeks workshops hebben we georganiseerd in samenwerking met Vlaan-
deren Circulair rond circulaire economie en werd begeleid door studiebureau Möbius.

Op kortere termijn is een nieuw Uitvoeringsplan voor Huishoudelijke Afvalstoffen en Gelijkaardige Bedrijfs-
afvalstoffen 2023–2030 (UHAGBA) voorzien dat van kracht zou gaan op 1 januari 2023. Imog wilde tijdig 
afstemmen met de eigen vennoten door het ontwikkelen van nieuwe acties. We organiseerden hiervoor 
een meerjarenwerkgroep dat voorstellen van beleidskeuzes formuleerde in elf vragen die Imog voorstelde 
in alle schepencolleges tijdens de zomer 2022. 

1. Een intergemeentelijke restafvalcijfer met uniform beleid
2. Een bijkomende inzameling van organisch keukenafval en tuinafval via tuinafvalbakken
3. Het inzamelscenario via duo-inzameling van pmd/P&K enerzijds en restafval/keukenafval anderzijds
4. Het vergelijkbaar en gelijkaardig bedrijfsafval gelijktijdig inzamelen met aparte registratie
5. Een tweewekelijkse inzamelfrequentie, alternerend tussen restafval/keukenafval en pmd/P&K
6. Inzamelrecipiënten met de vrije keuze van voor restafval tussen een type zak van 50L of een rolcontainer 
van 180L. Voor keukenafval kiezen we voor een emmer van 30L (met chip voor later), voor pmd opteren 
voor een zak van 100L en we voorzien een container met diftarchip van 1000L en 3000L voor bedrijfsafval 
7. Afstemming van gelijke retributies restafval in volume en/of gewicht, keukenafval en pmd
8. Gelijke flankerende maatregelen met 600 kg oranje fractie gratis op het recyclagepark 
9. Een forfaitaire belasting van € 24 per jaar met flankerend beleid
10. De bevoegdheidsdelegatie voor de aanpak van zwerfvuil
11. De handhaving bedrijfsrestafval cat. 2 en 3 bedrijven via intergemeentelijke handhaving 

Sinds half 2022 laat de regelgeving toe dat Imog een energiegemeenschap opricht en zo rechtstreeks ener-
gie aflevert aan verbruikers. De Raad van Bestuur besliste om verder onderzoek te doen naar de moge-
lijkheden om samen met de vennoten (of derden) een ‘energy community’ op te starten en hiervoor een 
beroep te doen op het ‘corporate power purchase platform’ van ZES (Zero Emission Solutions).

De Raad van Bestuur nam beslissingen om het vroegere pmd-sorteercentrum aan te passen tot een sor-
teerinstallatie voor grof vuil en bedrijfsafval conform de Vlarema 8-verplichtingen die zich voor brandbaar 
bedrijfsafval aandienen. Voor Imog past het nieuwe project in het principe van de circulaire economie, 
waarbij grondstoffen zo veel mogelijk worden hergebruikt.

Sinds 6 februari 2023 zijn werken aan de gang op de site in Harelbeke. Concreet krijgen de in- en uitrit een 
nieuwe vormgeving, om de voorziene hogere aan- en afvoer op een veilige manier te stroomlijnen en de 
site uit te breiden met een Mobipunt/HopIn. Hierin zal er ruimte zijn voor elektrische oplaadpunten, pak-
jesautomaten, CNG-tankstations, deelwagens…

Om afval als grondstoffen opnieuw in te zetten in een productieproces, moeten we vraag- en aanbod-
zijde op elkaar afstemmen. Hier bewijzen hubs, zoals deze in Moen, hun taak binnen de circulaire eco-
nomie. Het materiaal wordt er uit verschillende bronnen geclusterd en opgeschaald, tot er een volledige 
scheepslading kan worden afgevoerd die is ingepast in het recyclage- en productieproces bij de aanmaak 
van nieuwe gipskartonplaten. In dit kader bouwde Imog met betoelaging een nieuwe overkapping in het 
materialencentrum in Moen. Zo kunnen we alle gipsplaten op een weersbestendige manier stockeren tot 
ze via de binnenwateren vertrekken naar Kallo. De overkapping is sinds eind september 2022 operationeel.

De Valormet-installatie waarbij bodemassen worden opgeschoond, werd positief geëvalueerd en er werd 
een nieuwe samenwerkingsvereenkomst gesloten met Galloo. De mechanische installatie is volledig gere-
viseerd en de te vervangen onderdelen zijn vernieuwd. We bouwden de installatie op een nieuwe plaats op 



en ze is operationeel sinds begin september 2022.

In kader van het proefproject waarbij de tuinafvalbakkenservice (TAB) werd uitgebreid met onbereid 
groente- en fruitafval, stuurden we bevraging uit. Daarvan hebben 4.022 mensen de enquête ingevuld. 
97,4% is tevreden of zeer tevreden over deze dienstverlening. Deze bevindingen toetsen we verder af met 
Ovam en het nieuwe Materialenplan UHAGBA 2023-2030 (in ontwerpfase).

Imog werkte een aantal proefprojecten uit rond de inzameling van lachgaspatronen, landbouwfolies, li-
ving labs rond hergebruik van tapijten, onderstromen in de textiel en het herstel van elektrische en elek-
tronische apparatuur.  Met Unilin werd een proefproject opgestart rond inzameling van MDF op het recy-
clagepark en met Wienerberger rond PVC-buizen.

Om de bedrijfseconomische realiteit en de bekommernissen van de besturen op elkaar af te stemmen, 
onderzocht Imog heel wat pistes. We doorliepen een traject in transparante communicatie en met infor-
matierondes om alle mogelijkheden af te stemmen met de besturen. De verschillende weerhouden punten 
werden op de Bijzondere Algemene Vergadering goedgekeurd. 
- De voorziene stijging van inzamelkost in 2023 wordt teruggebracht naar 20% i.p.v. 30%
- De inzameling van het restafval wordt veertiendaags georganiseerd i.p.v. wekelijks en dit met ingang 
vanaf 1 april 2023
- Imog bespaart 2%
- Imog voorziet een inbreng met ontvangsten voor de gemeenten

Op 28 februari 2022 ontvingen we een schrijven van ophaler Callens Reiniging waarmee het de overeen-
komst voor de ophaling van restafval, pmd en P&K wou stopzetten tegen eind 2022. Na het voeren van een 
onderhandelingsprocedure overeenkomstig de regelgeving overheidsopdrachten met de ondersteuning 
van Fost Plus, kon er in het najaar vooralsnog een nieuwe ophaler aangeduid worden 

Een van de insteken uit het nieuwe Uitvoeringsplan om het restafvalcijfer te laten dalen, houdt in dat het 
inzamelen van restafval niet gemakkelijker mag zijn dan de inzameling van selectieve afvalstromen. In de 
nasleep van de begrotingsbesprekingen werd de beleidsbeslissing unaniem goedgekeurd. Enkele steden 
en gemeenten kwamen op hun beslissing terug. Vanaf 1 april 2023 is er tweewekelijkse inzameling van 
restafval in Anzegem, Avelgem, Deerlijk, Kruisem, Spiere-Helkijn. Wielsbeke en Zwevegem. In Harelbeke, 
Kortrijk, Kuurne en Waregem blijft dit alsnog wekelijks. 

Op 16 december 2022 verleende de Vlaamse Regering haar goedkeuring aan een voorontwerp van decreet 
dat instemt met een Interregionaal Samenwerkingsakkoord (ISA). Dit ISA voorziet een interregionaal kader 
voor uitgebreide producentenverantwoordelijkheid van drie nieuwe producten: textiel, meubels en luiers. 
Het ISA zet eveneens de verplichting uit de Europese Richtlijn Single Use Plastics (SUP) om, waarbij produ-
centen de zwerfvuilkosten van onder andere gemeenten moet betalen. Er zijn twee mogelijkheden: 
- Een financiële optie, waarbij de intercommunales en gemeenten de volledige verantwoordelijkheid be-
houden voor het zwerfvuilbeleid op hun grondgebied. De inbreng van de producenten is louter financieel.
- Een organisatorische en financiële optie, waarbij de producenten mee worden betrokken in de organisa-
tie en aansturing van zwerfvuilbeleid

De Vlaamse Regering bereikte op 4 februari 2023 een akkoord rond de regiovorming. De lokale besturen 
moeten hun intergemeentelijke samenwerkingsverbanden op een nieuwe regiokaart oriënteren. Het re-
giodecreet voorziet wel in de mogelijkheid om een gemotiveerde aanvraag tot afwijking van de princi-
pes van de regiovorming in te dienen. Het Agentschap Binnenlands Bestuur (ABB) en OVAM starten een 
bottom-uptraject met de lokale besturen en afvalintercommunales om tegen 2037 met een voorstel van 
geoptimaliseerde werkingsgebieden te komen.


